
ACTE PLE ORDINARI  
DATA 30 DE MAIG  DE 2006 
HORA 8  DEL VESPRE  

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell 
- Antònia Pérez Ballonga     
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas 
- Jordi Permanyer Bellmunt  
- Francesc Deu Trullas  
- F. Xavier García García  
- Sandra Roig García   
  
 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari 

  
 
  1.- Aprovació, si escau, de l’esborrany de     
       l’acta de la sessió anterior. 
 
  2.- Donar compte dels decrets de  
       l’Alcaldia, acords de la Junta Govern i   
       de la gestió pressupostària del primer     
       trimestre 2006.  
 
  3.- Arrendament financer per la gespa  
        camp de futbol 
       
  4.- Modificació del projecte mercat,  
       aparcament i contracte d’obres. 
 
  5.- Text refós del Pla Parcial ampliació els  
        Fruiters 
 
  6.- Pla escoles bressol i sol.licitud de  
       subvenció. 
 
  7.- Ordenança dels usos a les vies  
        públiques 
 
  8.- Propostes de grups municipals 
 
  9.- Assumptes sobrevinguts   
   
 10.- Suggeriments i preguntes 
 

- Francesc Aragón 
   Interventor 
___________________________ 
   EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
-  Núria Juncadella Roig. 
-  Jordi Carcolé García 
 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
Abans d’iniciar la sessió la Sra. Alcaldessa  agraeix la bona predisposició que hi va 
haver-hi en l’agermanament amb el poble de Lahiguera per part de tots; explica que un 
dels actes va ser la inauguració d’un carrer amb el nom de Castellar del Vallès, que era 
un dels compromisos d’aquest agermanament i que haurem de correspondre també, 
amb un emplaçament amb el nom del municipi de Lahiguera. Fa extensió l’agraïment a 
totes les persones que es van implicar en aquest acte.      



1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA          
               SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL. 
               I DE LA GESTIÓ PRESSUPOSTÀRIA DEL PRIMER TRIMESTRE 2006        
 
 Es dona compte al Ple del Decret núm. 253 del dia 20 d’abril al 344 del dia 30 de 
maig de 2006. Els acord de la Junta de Govern adoptats en sessions del dia 21 d’abril 
al 19 de maig. També s’informa de la gestió pressupostària del primer trimestre de 
2006. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

3.- ARRENDAMENT FINANCER PER LA GESPA DEL CAMP DE FUTBOL 
 
L’objecte del contracte serà l’arrendament financer amb opció de compra de 
l’equipament de gesta artificial esportiva destinada a camp municipal de futbol , Pepin 
Valls, amb les condicions i característiques senyalades en aquest plec, i amb un import 
màxim de licitació de 600.000 €, IVA inclòs. 
Per acord de l’Ajuntament Ple del dia 25 d’abril proppassat, es convocà concurs per al 
subministrament de l’herba del camp de futbol, i a la licitació pública es presentaren 
dues ofertes la BBVA i de la Caixa, essent la proposa de la mesa de contractació a 
favor de la primera, atenent que contempla els requisits del plec de condicions i és 
completa, cos que no compleix la segona oferta. 
ATESA la normativa vigent en matèria de subministraments prestats a les 
administracions públiques i contractació Administrativa, en especial, la llei 13/95 de 
contractació de les Administracions Públiques, d’acord amb el redactat establert al 
Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny; les lleis 7/1985, de 2 d'abril, Llei de 
Bases de règim local, i 8/1987, de 15 d'abril, de Règim Local de Catalunya; el Reial 
Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, i el Reglament de contractes de les 
Administracions Públiques, aprovat per Reial Decret, 1098/2001, de 12 d’octubre, així 
com el plec de clàusules administratives generals aprovat per la Corporació. 
Vistos els Plecs de clàusules econòmico-administratives i prescripcions tècniques 
particulars que han de regir en el subministrament per arrendament financer amb 
opció de compra sobre gespa artificial destinada al camp municipal de futbol, Pepin 
Valls. 
Es proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Adjudicar  a l’empresa Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, el 
subministrament per arrendament de l’equipament de gespa artificial destinada al 
camp municipal de futbol Pepin Valls, segons les condicions establertes en el plec, i 
amb les condicions ofertades: 
- preu :                                344.768,54 € més IVA 
- interès variable:                  euribor 3 M+ 0’40               
SEGON.- Notificar  aquest acord a les parts interessades. 
La Sra. Alcaldessa  defensa la proposta explicant que en el Ple passat es va aprovar 
el plec de condicions per iniciar el concurs pel leaasing de la gespa artificial del camp 



de futbol Pepin Valls, a la vista de les ofertes presentades, es proposa adjudicar a 
BBV Argentaria el subministrament financer per la gespa del camp de futbol.  
En torn d’intervencions pel PSC la Sra. Rosa Massot demana informació sobre  els 
200.000 € que aportava la Diputació i que no es podien aplicar en aquest leasing, 
quina serà la seva destinació.? Continua la seva exposició dient que tot hi estar-hi 
d’acord amb la col·locació de la gespa, pensem que no es el procediment adequat. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :    ONZE         (11) dels regidors de CiU, ERC, ICV.EPM  
                                                       i PP 

                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   QUATRE      (  4) dels regidors  del PSC  
   

4.- MODIFICACIÓ DEL PROJECTE MERCAT, APARCAMENT I DEL   
     CONTRACTE D’OBRES. 
 

La finalitat d’aquest projecte és una modificació puntual del projecte executiu  del 
mercat, aparcament i accés a l’edifici cultural, projecte executiu de reubicació de la 
rampa de sortida de vehicles i camions des del soterrani (-1) i soterrani (-2)  i 
afectarà únicament i especifica a la ubicació de la rampa, que d’estar paral·lela als 
pisos, passarà a estar quasi perpendicular al Passeig Tolrà adosada a les tanques i la 
façana lateral de les edificacions de “Cal Torras” i “Cal Gorina”. 
ATÈS el que disposa l’article 235 de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya. 
ATÈS el que disposa la Llei de contractes de les administracions públiques referents a 
les licitacions mitjançant concurs. 
ATÈS que la modificació del projecte fou aprovada inicialment per acord de la Junta de 
Govern Local del dia 22 de juliol de 2005. Exposat al públic en el Butlletí Oficial de la 
Província del dia 17 de setembre, sense que es rebés cap al·legació o suggerència. 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament Ple del dia 26 d’octubre de 2004 s’adjudicà a 
Tiferca, SA, aquestes obres amb una baixa del 9,251%. 
ATÈS que s’ha donat com es preceptiu per la Llei de contractes de les administracions 
públiques a l’empresa constructora sense que hagi presentat cap al·legació. 
A l’Ajuntament Ple  es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar definitivament la modificació puntual del projecte executiu  del 
mercat, aparcament i accés a l’edifici cultural, projecte executiu  de  reubicació de la 
rampa de sortida de vehicles i camions des del soterrani (-1) i soterrani (-2)  i 
afectarà únicament i especifica a la ubicació de la rampa, que d’estar paral·lela als 
pisos, passarà a estar quasi perpendicular al Passeig Tolrà adosada a les tanques i la 
façana lateral de les edificacions de “Cal Torras” i “Cal Gorina”, redactat pels 
arquitectes Albert Ibañez de Sus, Manuel Ruisánchez Capelastegui i Albert Daniel 
Fornís, amb les prescripcions assenyalades pels serveis tècnics municipals. Amb un 
increment de pressupost de 511.251,98 € IVA inclòs.  
SEGON.- Modificar el contracte d’aquestes obres, subscrit amb Tiferca, SA, 
incrementant el seu preu en 463.956,06 €, IVA inclòs. 
TERCER.- Notificar  aquest acord a la Generalitat de Catalunya, en compliment de la 
normativa reguladora del PUOSC. 
Presenta la proposta la Sra. Gemma Perich  tot explicant que és un modificació del 
projecte del mercat, pel que fa la rampa de sortida, es va canviar la seva ubicació i 



per això cal la redacció d’un nou projecte exclusivament per la rampa. Un cop 
finalitzat el projecte i valorat el seu import, es presenta la modificació aplicant un 
increment 511.251,98 €, i el contracte s’incrementa en 463.956,06 €, atenent que 
s’ha descomptat la baixa del licitador. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Pepe González  del PSC, dient que en 
definitiva aquesta modificació encareix el projecte en mig milió d‘euros, és curiós en  
l’obra pública les modificacions sempre són a l’alça, estaria bé que alguna millora 
signifiqués a més a més, estalvi. No posem en dubte la idoneïtat de la situació de la 
nova rampa, malgrat que és la quarta alternativa des de que es va començar a definir 
el projecte, però el que si sorprèn és que aquesta nova proposta de rampa costa mig 
milió d’euros i per la que no es farà només ens abonen 54.000 €, d’aquesta reflexió 
ens adonem que hi ha una certa descompensació. Donat que la modificació va estar 
aprovada inicialment per la Junta de Govern Local, sense la nostra participació i tal 
com hem exposat hi ha aspectes que no ens queden prou clars, preferim abstenir-nos 
en la votació. 
Pel PP la Sra. Sandra Roig  manifesta el seu vot en contra de la proposta, donat que 
les gestions que es porten a terme en aquestes obres no son les adequades, cada cop 
que sorgeix un problema s’incrementa el seu cost. 
En torn de replica la Sra. Gemma Perich intervé tot dient que les modificacions que 
s’han de fer en els projectes serveixen per millorar les condicions de la ciutadania, 
malgrat que econòmicament no puguin ser a la baixa fa esment que l’antiga ubicació 
de la rampa, inicialment prevista en el projecte es trobava molt sobre el bloc 
d’habitatges i era susceptible de causar molèsties. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :    NOU          ( 9) dels regidors de CiU i ERC 
                   Vots en contra   :    DOS          ( 2) dels regidors del PP i ICV.EPM  
                   Abstencions       :   QUATRE      ( 4) dels regidors  del PSC  

 
5.- TEXT REFÓS DEL PLA PARCIAL AMPLIACIÓ ELS FRUITERS 
 

Aquest Pla Parcial és la proposta d’ordenació del sector denominat ampliació els 
Fruiters, situat entre aquesta urbanització i la ronda de Llevant. La urbanització  va 
molt determinada per les condicions orogràfiques, entre elles els torrents que limiten 
la zona que fa que no pugui assolir la totalitat del sòl privat que preveu el Pla General. 
També aquest Pla Parcial resolt la sortida dels Fruiters, amb la connexió dels carrers 
existents dels Fruiters, Reiet i Olleta, ara en cul de sac, fins la rotonda de la ronda de 
Llevant. 
ATÈS que aquest Pla Parcial respon als criteris dels articles 96 i 97 de la Llei 2/2002, 
de 14 de març d’urbanisme, modificada per la Llei 10/2004, de 30 de desembre, al 
respecte als plans parcials d’iniciativa privada. 
ATÈS que l’Ajuntament Ple en sessió del dia 31 de gener de 2006, aprovà de manera 
provisional el Pla Parcial. 
ATÈS que un cop presentat a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, aquesta en 
demana un text refós. 

- cal completar el document amb la memòria social que justifiqui la dispensa de 
la reserva de sòl per a habitatge protegit sol·licitada per la Junta de Govern 
Local en data 31 de març de 2006, i valorar la conveniència o necessitat de 
traslladar dita reserva fora d’aquest àmbit, en base a la demanda d’habitatge 



social existent al municipi. 
- Cal preveure una franja de 25 m d’amplada entre la zona boscosa i les 

edificacions permanentment lliure de vegetació, tal com prescriu l’informe del 
Departament de Medi Ambient i Habitatge de 26 de setembre de 2005. 

- La cessió del sòl corresponent al 10% de l’aprofitament del sector es concretarà 
en el futur projecte de reparcel.lació.   

ATÈS que els promotors han subsanat aquests  defectes. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el text refós  del Pla Parcial ampliació els Fruiters que contempla 
la petició de la dispensa de reserva del sòl per habitatge protegit, atenent la densitat i 
la tipologia dels habitatges d’aquesta zona: 
SEGON.- Traslladar  aquest acords a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la 
seva aprovació definitiva. 
Presenta la proposta la proposta la Sra. Gemma Perich  expressant que és l’aprovació 
final del pla parcial d’ampliació dels Fruiters tot incorporant-hi les esmentes demanades. 
En torn d’intervencions el Sr. Pepe González  pel PSC manifesta que  aquest projecte 
ja va néixer amb una sèrie de dificultats, es va presentar 15 dies abans de l’entrada en 
vigor de la Llei del 2004, malgrat que els serveis tècnics de l’Ajuntament van comunicar 
als promotors que s’hauria d’ajustar a la nova Llei, a la vista de la documentació 
s’observa que els mateixos serveis tècnics van servir de banda la comissió d’urbanisme, 
l’argument que es va presentar abans de la Llei per no complir alguns preceptes. El grup 
socialista ja va demanar un cop la seva retirada del Ple, un cop modificar li vam donar 
recolzament, i ara que s’arriba al final sembla que torna a empitjorar-se el projecte.  
En data 31 de gener es va aprovar provisional, dos mesos després, el 31 de març la 
Junta de Govern demana una dispensa de reserva de sòl per habitatge protegit, malgrat 
aquesta petició, per part de la Comissió d’Urbanisme s’acorda suspendre l’aprovació 
definitiva del Pla, en data 8 de maig es rep l’expedient retornat i ara es torna a 
presentar-se per la seva aprovació al Ple, seria bo que tots els assumptes es tractessin 
amb la mateixa diligència. 
Després de l’exposició i entrant una mica en matèria val a dir que la Comissió 
d’urbanisme ens torna un pla aprovat per aquest Ple, si avui es torna a presentar, és per 
exigència de la Comissió d’Urbanisme que ens demana la verificació de l’òrgan que va 
realitzar l’aprovació aprovació provisional, és a dir el ple, la resolució que suspèn 
l’aprovació definitiva ens demana un text refós que contempli una memòria social que 
justifiqui la dispensa de reserva de sòl per habitatge protegit, la valoració de la 
conveniència de traslladar aquesta reserva fora de l’àmbit del pla i per acabar el tema 
de l’aprofitament del 10% a concretar en un futur projecte de reparcel.lació. Donat que 
no tenim constància que el text s’adapti a les exigències de la Comissió d’Urbanisme, el 
nostre vot serà l’abstenció. 
La Sra. Gemma Perich  en torn de replica  esmenta que segons marca la Llei, totes 
aquelles zones en la qual la densitat és inferior a 25 habitatges per hectàrea estan 
dispensades d’habitatge  públic, enteníem que quedava exclosa aquesta tipologia. Per 
part d’Urbanisme se’ns comunica que no s’interpreta la llei de forma  automàtica i que 
cal demanar-ho expressament. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :    NOU          ( 9) dels regidors de CiU i ERC 
                   Vots en contra   :   QUATRE      ( 4) dels regidors  del PSC 



                   Vots en contra   :    DOS          ( 2) dels regidors del PP i ICV.EPM  
                     
 6.- PLA ESCOLES BRESSOL I SOL.LICITUD DE SUBVENCIÓ 
 
ATÈS que l’educació és un dret universal que cal garantir mitjançant l’aplicació de 
polítiques públiques que vetllin de forma especial per la igualtat d’oportunitats, 
d’equitat, la qualitat i possibilitin el progrés i la cohesió social.  Per extensió l’educació 
infantil de 0 a 3 anys és un dret universal que cal garantir atenent els principis 
establerts per la declaració dels drets de l’infant i d’altres lleis, per tant, cal que la 
xarxa pública tingui una oferta equilibrada i suficient per a tota la població en els 
diferents territoris. 
ATESA la situació de demanda feta palesa en la diagnosi del Projecte Educatiu de 
Ciutat i de voluntat política del municipi. 
ATESA la Iniciativa Legislativa Popular formada per MUCE, Marc Unitari de la 
Comunitat Educativa (integrat per FaPaC, Federació de MRP, CC.OO, UGT, USTEC· 
STEs, Sindicat d’Estudiants, AJEC i AEP) conjuntament amb la Confederació 
d’Associacions de Veïns de Catalunya (CONFAVC) i la Unió de Consumidors de 
Catalunya (UCC), va presentar a l’any 2002 al Parlament de Catalunya la petició de 
crear places de llars d’infants de qualitat amb el suport de 65.000 signatures. 
ATESA la Llei 5/2004, de 9 de juliol, de creació de llars d’infants de qualitat, respon a 
la necessitat de garantir els drets dels infants de 0 a 3 anys i, al mateix temps, és el 
resultat d’un llarg procés que ve a culminar les demandes d’una àmplia majoria social 
expressada a través de la Iniciativa Legislativa Popular. 
ATÈS que la Llei 5/2004, de 9 de juliol, de creació de llars d’infants de qualitat, en el 
seu article 1, estableix que “les llars d’infants de la Generalitat i les administracions 
locals constitueixin la xarxa de llars d’infants de titularitat pública de Catalunya. El 
Govern, en coordinació i col.laboració amb els ajuntaments, ha d’impulsar el 
desenvolupament de la dita xarxa amb la finalitat d’assegurar una oferta suficient per 
a la població menor de tres anys que sol·liciti una plaça en qualsevol lloc del territori 
de Catalunya”. 
ATÈS que tant en l’Acord del Tinell com en el seu Pla de Govern de la Generalitat de 
Catalunya, explícitament, es recolza la Iniciativa Legislativa Popular (ILP), com una de 
les principals demandes socials en matèria d’educació i de conciliació de la vida 
familiar i laboral mitjançant la creació de 30.000 places públiques d’educació infantil 
de zero-tres anys.  
ATÈS l’acord de col·laboració entre el Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya i les Entitats Municipalistes (de 14 de febrer de 2005) per al finançament 
de la creació de places públiques de llars d’infants i per al seu sosteniment, amb 
l’objectiu d’impulsar la creació de 30.000 noves places públiques. 
ATÈS els mòduls econòmics per a la creació de noves places, del citat acord marc, per 
als quals s’atorgarà per a cada plaça creada fins a 5.000 euros i que s’incrementarà el 
finançament, de cadascuna de les places, per a les despeses de funcionament, per 
valor de 1.800 euros per alumne, a partir del curs escolar 2005-06. 
ATÈS el compliment de la Llei 5/2004 pel que fa a la composició d’una única xarxa 
pública, el Departament d’Educació ha elaborat el “Mapa de llars d’infants de 
Catalunya 2004-2008” en el qual s’especifica el nombre de places de nova creació que 
ha de realitzar cada ajuntament. 
ATÈS que el citat Mapa de Catalunya concreta per al municipi de Castellar del Vallès la 
creació d’un màxim 180 noves places de 0-3 anys. 



D’acord amb les facultats i competències conferides legalment al Ple de la corporació 
per l’article 22 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i 
l’article 52 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, per la qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIME.- Assumir el compromís per part d’aquest Ajuntament de la creació de 135 
places d’escoles bressol públiques, d’acord amb el Pla de Previsió de Places de Llars 
d’Infants. 
SEGON.- Facultar el Sra. Alcaldessa Presidenta per a la signatura de tota 
documentació que calgui per a l’efectivitat d’aquest acord. 
TERCER.-  Sol·licitar al Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, 
subvenció, a l’empara de la convocatòria  Ordre 236/2005 de 26 de maig, per a la 
reforma de la llar d’infants El Coral, per un import de 68.800 € (pressupost d’execució 
material), tot acordant: 

- Aprovar el projecte bàsic de reforma de la llar, redactat pels serveis tècnics 
municipals. 

- Adoptar el compromís de donar compliment a la quota de reserva per a la 
integració social de discapacitats, establerta a la llei  13/ 1982, de 13 
d’abril. 

- Adoptar el compromís d’executar les obres si es concedeix la subvenció 
sol·licitada. 

La Sra. Mireia Casamada  presenta la proposta explicant que és el pla de previsió de 
places de llars d’infants que es presenta a aprovació que conté una previsió de creació 
des d’ara fins 1 de setembre de 2009. Consta de tres fase, la primera fase serà 
l’adequació de l’escola bressol el Coral perquè abans de l’1 de setembre de l’any 2007 
passi a ser de titularitat pública amb 61 places, a partir d’aquí hi ha una segona fase de 
creació de 41 places de llars d’infants prevista per curs 2007/2008; posteriorment hi ha 
la voluntat de fer 33 places més de llars d’infants, que serà efectiva en el curs 
2008/2009 i correspondrà a la finalització del conveni signat entre el departament i 
aquest Ajuntament per a la creació de places escolars.     
En torn d’intervencions pel PSC la  Sra. Antònia Pérez  celebra que per fi es posa en 
marxa el projecte de llars d’infants; s’aprova el compromís de 135 places, aprovar el 
projecte, la demanda de la subvenció i tirar endavant les reformes del Coral perquè 
passi de ser privat a pública; però val a dir que no es crea cap plaça nova.  El que no 
queda clara és la seva ubicació, cal fer-ne una previsió ja que després s’ha d’anar a 
corre-cuita per buscar terrenys.  
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC reconeix que avui és un gran dia  a l’aprovar-se 
aquest pla d’escoles bressol i alhora la sol.licitud de subvenció, que no se’n hagi de fer 
càrrec l’Ajuntament, també és una bona noticia, Val la pena recordar que això surt de la 
iniciativa legislativa popular, hi va haver-hi un acord amb el govern de la Generalitat per 
la creació de 30.000 places públiques, i també amb les entitats municipalistes,  i amb 
aquestes col·laboracions s’atorga una subvenció considerable per cada plaça creada fins 
a 5.000 €, i per les despeses de funcionament s’incrementa fins a 1.800 € per alumne a 
partir del curs escolar 2005/2006. La nostra postura serà a favor, i de la creació 
d’aquestes places arreu de Catalunya, el grup d’esquerra republicana n’estem 
especialment orgullosos perquè és un dels temes de programa de govern. 
Per ICV.EPM el Sr. Xavier García exposa que de les 135 places públiques,  n’hi ha 61 
que ja hi son, amb això vull dir que no seran 135 les places de nova creació, crec que 



la previsió és poc agosarada, n’haguessin pogut tenir 180 places.  
 
La Sra. Mireia Casamada explicar pel que fa al percentatges que, en el conjunt de 
Catalunya fins al 2004 hi havia gairebé 30.000 places de llars d’infants privades, i amb 
la Llei 5/2004 la taxa òptima havia de ser del 60%.  
També pel que fa a la seva ubicació cal tenir present que s’han de buscar els terrenys 
més adequats i poder passar per la Comissió Mixta d’escolarització i posteriorment pel 
Consell Escolar municipal la seva ubicació: 
Per acabar la Sra. Alcaldessa pren la paraula per aclarir que el ser més o menys 
agosarat depèn de la capacitat econòmica dels ens municipals, recordar que 
l’escolarització  de 0 a 3 anys no es obligatòria tot i que es tendeix cap el fet que en 
sigui, per tant ni els Ajuntaments ni el Govern de la Generalitat tenen la responsabilitat 
absoluta i el deure de crear tantes places públiques com nens hi hagi. Fent una mica de 
referència a la valoració general que s’ha fet , voldria dir que Castellar no té places 
públiques d’escoles bressol perquè en el seu moment es va optar per un altre model, 
ara amb aquesta oportunitat podrem posar a disposició de la ciutadania, en un termini 
que va des de juliol de 2006 fins al 2009, places bressol públiques. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 7.- ORDENANÇA DELS USOS A LES VIES PÚBLIQUES 
 
Aquesta ordenança té per objecte: 

- regular les condicions d’ocupació de les vies i els espais destinats a l’ús públic, 
particularment els carrers, les places i els parcs o jardins. 

- Establir un clima de civisme i respecte mutu que fomenti la tolerància entre els 
ciutadans i preveure mecanismes per corregir, i si escau sancionar, les 
actituds incíviques, negligents i irresponsables que deterioren la qualitat de 
vida. 

Atenent el que disposa l’article 178 de la Llei municipal i de règim local de Catalunya pel 
procediment d’aprovació d’ordenances i reglaments. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  la ordenança reguladora dels usos a les vies i espais 
públics de Castellar del Vallès. 
SEGON.- Exposar al públic  aquesta ordenança durant un període de 30 dies, a 
comptar de la publicació de l’edicte al Butlletí Oficial de la Província, i si no hi ha 
al·legacions o suggeriments, aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva. 
El Sr. Jordi Permanyer  defensa la proposta tot explicant que és una nova ordenança 
regularà els usos a la via pública, aquesta nova ordenança derogarà l’anterior de l’any 
1979 i té un doble objectiu; per una banda regular les ocupacions de les vies i espais 
destinats a usos públics (carrers, places, parcs i jardins) i per altre pretén establir un 
clima de civisme i respecte mutu que fomenti la tolerància entre tota la ciutadania; 
també preveu mecanismes per corregir i sancionar les actituds inciviques, negligents i 
irresponsables que deterioren la qualitat de Vila. 
En torn d’intervencions pel PSC el Sr. Pepe González  manifesta el vot a favor del 
grup, voldria afegir que seria bo que ara es complementes amb la ordenança de 
convivència. 
La Sra. Alcaldessa intervé per dir que la ordenança de convivència s’està treballant 
conjuntament amb alumnes de l’ESO i de batxillerat dels instituts, tot i que serà un 



procés més lents, pensem que és òptim que es treballi també des dels centres escolars 
del municipi. 
Per ICV.EPM el Sr. Xavier García es manifesta en igual sentit. 
La Sra. Sandra Roig  pel PP, també es manifesta a favor. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
   

8.- PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA SOBRE LA PLAÇA DE  
     CAL CALISSO 
 

8.1.- Comença  per Partit dels Socialista el Sr. Ignasi Giménez  dona lectura a la 
proposta: 
“ATÈS que la plaça de Cal Calissó està ubicada en un espai cèntric del municipi, 
envoltada d’habitatges comerços i bars. 
ATÈS que en la zona de jocs infantils de la plaça de Cal Calisso és utilitzada a diari per 
nens i nenes. 
ATÈS que la bassa d’aigua que hi ha a la plaça de Cal Calisso no es renova, sinó que 
aquesta està estancada. 
ATÈS que l’obra de la bassa d’aigua guarda perillositat, donades les característiques 
dels angles de la mateixa i la seva proximitat als elements de jocs instal·lats. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar  s’ha adherit a la campanya en contra de la 
proliferació del mosquit tigre, en què s’explica que un dels hàbitats da’quest insecte 
són precisament les aigües estancades. 
El Grup municipal socialista, a l’Ajuntament Ple proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Fer les obres pertinents per incrementar les mesures de seguretat de l’actual bassa 
i convertir aquest espai en jardineres o buscar un altre tipus d’utilitat que no suposi ni 
uns risc pels infants ni tampoc de salubritat pública.” 
En torn d’intervencions del Sr. Cèsar Galvan  explica la situació de la bassa i de les 
accions que si porten a terme per la seva conservació, també posa en coneixement 
que els tècnics municipals han fet un estudi per millorar i garantir la seguretat dels 
usuaris de la plaça; i referent al tancament de la zona de jocs val a dir que donada la 
utilitat de la plaça i de les moltes activitats que s’hi porten a terme, el tancament 
limitaria els seus usos. 
El Sr. Xavier García per ICV.EPM exposa que la petició que és demana de substituir 
la font per una jardinera no la creu viable, buscar-me millores si que seria positiu. 
La Sra. Sandra Roig  pel PP es manifesta a favor de la proposta: 
En torn de replica el Sr. Ignasi Jiménez pel PSC incideix en que la bassa és un 
element de risc, i demanem mesures per evitar-ne possibles accidents. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA: 

Vots en contra   :   NOU            (  9) dels regidors de CiU i ERC  
Vots a favor       :   CINC           (10) dels regidors del PSC i PP  

                   Abstencions       :   UNA            (  1) del regidor d’ICV.EPM 
 

9.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
No n’hi ha. 
 
 10.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 



La Sra. Alcaldessa demana disculpes al regidor d’ICV.EPM per no contestar-li les 
preguntes formulades donat que no li han estat lliurades, per tant seran contestades a 
continuació: 
El Sr. Xavier Garcia per ICV.EPM exposa: 
- perquè no és presenten els informes de l’execució de pressupost trimestralment, tal 
com s’indica en les bases d’execució del pressupost.  
La Sra. Alcaldessa li contesta que en el punt segon d’aquest ple s’ha informat de la 
gestió pressupostària del primer trimestre de 2006, i successivament es farà així. 
- que se’ns informi com s’ha portat el procés o el seu resultat final per tal de 
constituir la comissió de seguiment de la gestió de la piscina municipal  
La Sra. Gemma Perich  explica que es va fer la proposta de convocatòria pública, en el 
mateix centre, per veure quins usuaris estarien interessats en participar en aquesta 
comissió, tres van respondre a aquesta convocatòria, i la reunió està convocada per 
finals de juny, un cop s’hagin acabat tots els cursos.      
- quines són les actuacions portades a terme fins ara per tal de solucionar els danys 
medi ambientals, de seguretat ciutadana i de salut sobre les persones que esta originant 
l’estat de degradació que presenta la zona coneguda com Molí d’en Busquets i 
concretament les ruïnes de la fabrica del mateix nom 
La Sra. Gemma Perich  li contesta que és una propietat privada amb unes 
característiques especials, una és la dimensió de la pròpia parcel·la i l’altra és el que en 
deriva del pla general que hi ha una dificultat afegida, és un polígon industrial que es 
pot desenvolupar amb una sola activitat i per tant això dificulta que es desenvolupi 
aquest propi polígon, també val a dir que està molt allunyat del municipi, no hi ha cap 
activitat interessada en tirar endavant, son edificis antics que el seu estat 
d’abandonament comporta un deteriorament gradual.   
El regidor d’ICV.EPM manifesta que se’n farà un seguiment molt acurat per part del seu 
grup. 
- quines són les actuacions portades a terme fins ara per tal de donar compliment els 
compromisos adquirits per aquesta Alcaldia, tant per carta dirigida als antics membres 
de la Comissió de la Mostra com en el ple del dia 26 d’abril de 2005, referent a posar-se 
immediatament després de la Mostra del 2005 a treballar en la constitució de la nova 
comissió de la mostra. 
Li contesta el Sr. Jordi Permanyer  dient que la última mostra portada a terme va 
coincidir amb la reactivació i l’impuls del centre català d’artesania i consum de la 
Generalitat de Catalunya, va ser a partir del maig de l’any passat quan uns dels 
municipis impulsors va ser Castellar del Vallès, conjuntament amb aquest centre. S’ha 
treballat per saber l’estat actual dels artesans a Catalunya i posteriorment marcar unes 
línies estratègiques. Una d’aquestes línies és el disseny i la posta en marxa  d’una sèrie 
d’actuacions que van encaminades a desenvolupar l’artesania a Catalunya en totes les 
seves vessants, i Castellar potser serà municipi pioner, per això cal que els artesans 
s’agrupin per donar un impuls important a l’artesania, no només per l’organització cada 
dos anys de la nostra, sinó per tot un seguit de propostes. I és en aquesta línia com s’ha 
de treballar. 
El Sr. Xavier Garcia per ICV.EPM pren la paraula per demanar-ne més explicacions, ja 
que la resposta que ha obtingut no es refereix a la pregunta que ell feia. 
Continua el Sr. Jordi Permanyer i exposa que un cop els artesans estiguin informats 
sobre aquestes línies estratègiques de l’artesania a Catalunya, decideixin quin és el camí 
que han de seguir, i un cop aconseguit això és farà la convocatòria amb antics membres 



de la comissió, però això si, seguin la línia que els artesans locals s’associïn dins d’una 
federació d’artesans de Catalunya i que entrin dins la línia artesania de Catalunya. 
La Sra. Alcaldessa intervé tot dient que s’està treballant en un projecte més sòlid, que 
tingui continuïtat i sigui participatiu de tots els comerciants,. 
- Vist que en les successives informacions aparegudes en els medis de comunicació 
referent als lamentables fets de violència de caràcter neofexista que han passat a casa 
nostra, es fa referència  a l’existència d’un protocol que s’ha seguit en tots aquest casos 
Aquest grup municipal  està interessat en que s’expliquin els seus trets més generals, si 
es un protocol propi per aquests casos, si es un protocol que fa servir la policia, serveis 
socials o tots dos serveis municipals.  
Contesta la Sra. Alcaldessa  dient que si que existeix un protocol de servei d’atenció a 
víctimes d’agressions que es va formalitzar posteriorment a tots els actes del 2003, i 
també és cert que es va adquirir un compromís per part de tot el consistori en el marc 
del manifest contra la violència feixista aprovat l’octubre de 2004, i que feia referència a 
donar suport en qualsevol àmbit a persones o col·lectius que fossin víctimes 
d’agressions amenaces o vexacions, aclareixo que és un protocol de servei   
acompanyament a les víctimes, i és deriven tota una sèrie d’actuacions, des de la 
rebuda de la presumpta víctima a la Policia Local, com es fa la derivació a serveis socials 
i també a altres serveis etc.. 
Val a destacar que hi ha uns objectius molt clars: 
- oferir una atenció adient i eficaç a les víctimes de violència, entenen com a violència 
qualsevol tipus d’agressió física i/o psicologia, amenaces, intimidacions o vexacions que 
es produeixen contra les persones. 
- donar una resposta coordinada i especialitzada dels diferents serveis i professionals 
que intervenen  en situacions generades en casos de violència i també aconseguir un 
posicionament pro actiu de l’Ajuntament en el tracte i acompanyament de la víctima. 
Val a dir que hi ha una comissió composada per Policia municipal, Serveis Socials, 
Serveis de Sanitat, Serveis Jurídics i el Gabinet de l’Alcaldia, és un espai de trobada, 
posada en comú dels casos i de coordinació, en reunions periòdiques. 
A continuació el PSC pregunta: 
El Sr. Pepe González  diu que el passar divendres dia 19, la Policia Local es va 
presentar a l’escola Sant Esteve, poc després ho va fer la brigada municipal amb la 
intenció de netejar les tanques de l’escola. Com que és difícil que aquests dos fets es 
produeixin d’una forma causal i espontània, preguntem: 
- qui va decidir enviar la Policia municipal i per quins motius al CEIP Sant Esteve ?   
- qui va enviar la Brigada municipal, el mateix dia i al mateix nucli? 
La Sra. Alcaldessa  contesta per aclarir que la policia local va actuar en virtut de la 
potestat que té de fer complir les ordenances, atenent que tot el nucli urbà estava 
sembrat de papers, sense cap ordre expressa es va personar a l’escola per tal d’esbrinar 
qui havia emes distribuït aquests papers, i pel que fa a la Brigada municipal si que va 
ser enviada per tal de treure el màxim de papers possibles del material urbà de 
diferents equipaments de tot el municipi. 
Pel PSC el Sr. Pepe González  discrepa d’aquesta explicació a la vista de l’actuació 
portada a terme, més aviat crec que va ser un excés d’escrupolositat per part de 
l’Alcaldia. 
La Sra. Alcaldessa  es reitera en la seva anterior exposició, només es va enviar a la 
per tal que procedissin a la neteja de les zones públiques.   
El Sr. Jordi Permanyer  d’ERC, pren la paraula per manifestar el suport a la Policia per 
les accions que hagin dut a terme, i també es ratifica amb la intervenció de la Sra. 



Alcaldessa,  es va complir estrictament amb la normativa. Per acabar aprofito per dir 
que és un mal exemple el que han donar algunes persones integrants de la plataforma i 
que formen part de la comunitat educativa, de com es van distribuir, escampar i 
embrutar tot el poble.    
La Sra. Rosa Massot demana la paraula per explicar la seva versió i especifica que en 
cap moment va tenir la sensació de que hi hagués una amenaça, el que si que és cert és 
que el motiu  de la presencia de la Policia va ser la identificació de les persones 
responsables de la plataforma. Quan s’han recollit signatures per altres peticions, en cap 
moment la Policia ha demanat identificació. Repeteixo que el tracte de la Policia va ser el 
correcte, però també diré que m’estranya molt que sigui la única vegada en que s’han 
demanat responsables de recollida de signatures. 
 
 
 
I no havent-hi assumptes sobrevinguts, ni informes ni preguntes, ni cap més 
assumptes a tractar, essent un quart d’onze de la nit, s’aixeca la sessió de la qual 
s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, amb el 
vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 
 


